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ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRIC TE 4 

 
 
Núm.:  4/2021 
Caràcter  ORDINARI 
Data:  14 de desembre de 2021 
Horari:  De 18.30h a 20.45h 
Lloc:  Centre Cívic Maria Aurèlia Capmany 
 
 

Hi assisteixen:   
Jennifer Ramírez Porras Presidenta 

Carles Massallé  Bainad Representant Grup municipal ERC-MES 

Maria Teresa Salvo Rifá Representant Grup municipal Junts per Terrassa 

Jose Antonio Jurado Aljama Representant Grup municipal Tot per Terrassa 

Esther Nosas Buenacasa Representant AV Ca n’Aurell 
Xavier Carrobé Capella Representant AP Sector Vista Alegre de Terrassa 

Miquel Losada Férriz Representant AV Roc Blanc 

Pere Macià Sabaté Representant AV La Maurina 

Daniel Blasco Graell Representant suplent AS d'entitats esportives 

Mónica Rodríguez Alonso Representant AS d'entitats culturals 

Natividad Sánchez Lara Representant AS d'entitats capacitats diverses 

Miquel Armengol Barniol Representant Comunitat educativa secundària 

Yolanda Gomez Linares Representant Suplent Plataforma x La Maurina 

Ana Belén Valladares Veïna del barri del Roc Blanc 

Amaya Ologaray Veïna del barri del Roc Blanc 

Membres excusats:   

Daniel Utges Mampel 
Vicepresident i Representant AV Can Palet de Vista 
Alegre 

Francisco Madero López Representant AV Les Martines 

Membres absents:   
Lucio Villasol González Representant Grup Municipal PSC 

Juan Navajas Morales Representant Grup municipal Ciutadans 

Gregorio Ramírez Cañada Representant AV La Cogullada 

Maria Sofia Camilo Gómez Representant AV Torrent de les Carbonelles 

Francisco Vera Granados Representant Plataforma x La Maurina 

Mariona Rierola Carré Associació comerciants  
Eduardo Mendez Rodríguez Representant Associació Comerciants  
Juan Madico Ruiz Representant AS d'entitats de gent gran 

Carmen Roldán Zambrana Representant AS d'entitats culturals 

Leonor Arcos Maldonado Representant AS d'entitats culturals 

Raúl Muñoz Fornieles Representant AS d'entitats educatives 

Daniel Través Cruz Veí barri Can Palet de Vista Alegre 

Isabel Fuentes Carmona Veïna barri La Maurina 

Acta aprovada a la sessió 1/2022 del Consell. Signada digitalment per la regidora, Sra. 
Jennifer Ramírez Porras en data 23 de març de 2022 
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També hi assisteixen:   
Ona Martínez Viñas Regidora de Qualitat Democràtica 

Cristina Álvarez Guerrero Responsable tècnics/ques coordinadors/es de districte 

Mª Ángeles Bejarano Trujillo Secretària 
 
 
Ordre del dia 
 

1. Aprovació de l'acta del Consell Municipal del dia 21 d'octubre de 2021 
2. Presentació de les propostes al districte del procés participatiu "Amb tu, 

Millorem la vida del barri. Per una ciutat saludable" 
3. Informacions de Presidència 
4. Precs i preguntes 
5. Consultes de la ciutadania 

 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l'acta del Consell Municipal del di a 21 d'octubre de 2021  
 
Obre la sessió la presidenta del Consell Sra. Jennifer Ramírez, dona les gràcies a tots 
i totes per assistir al Consell Municipal del Districte 4.  
 
El Sr. Miquel Armengol demana que no va ser absent a l’anterior Consell sinó excusat.  
 
Es recull aquesta esmena i s’aprova l’acta. 
 
 
2. Presentació de les propostes al districte del pr océs participatiu "Amb tu, 
millorem la vida del barri. Per una ciutat saludabl e"  
 
Es segueix amb el segon punt de l’ordre del dia, la presentació de les propostes del 
Procés participatiu “Amb tu, millorem la vida dels barris” . S’explica que després 
de la primera fase, on tant veïns i veïnes com entitats van fer propostes, ara és el 
moment de donar-les a conèixer i, a través de dinàmiques, començar-les a treballar i 
prioritzar.  
 
 

• Dinàmica 1: “ Per a mi, un barri saludable és...”  
 
Per activar la participació, l’equip de coordinació inicia una dinàmica al voltant del 
concepte de barri o ciutat saludable. Per això a l’entrada s’han repartit unes butlletes 
per anotar-hi idees clau que ajudaran a contextualitzar i facilitar l’activitat, alhora que 
serviran per recollir informació rellevant per a la fase de construcció col·lectiva. Es 
demana als consellers i conselleres que escriguin què és un barri o ciutat saludable. 
 
Tot seguit es fa una roda de paraules perquè llegeixin què han escrit i es van penjant 
les butlletes a la paret per posar-les en relació i facilitar la seva posada en comú.  
 

1. Espai de convivència, cooperació, socialització i pacificació 
2. On totes les persones residents tinquin accés a tots els serveis i recursos, de 

manera sostenible i pensant en l’entorn. Amb espais verds i parcs 
3. Un barri on la comunicació, la relació entre les persones sigui bona i on es 

fomenti respecte, esport, mediambient etc entre la comunitat i adequat a la 
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comoditat de la seva gent 
4. Que sigui inclusiu i accessible per a totes les persones. Una ciutat neta i 

agradable. Anar pel carrer sense por 
5. Un barrio donde la gent pueda estar sin miedo en la calle y con confianza, en 

sitios comunes. Solidaridad y respeto 
6. Disposar d’espais verds. Restricció de vehicles zona limitades (vianants). 

Activitats per potenciar la relació entre veïns. Implicació de la gent jove 
7. És una ciutat on hi ha equilibri entre les necessitats de la ciutadania i els 

serveis que rep, tot tenint en compte conceptes com medi ambient, energies 
renovables, educació mediambiental, conscienciació ecològica, etc. Salut 
mental 

8. Quan la solidaritat i el civisme està per damunt de tot, cosa que s’ha perdut 
9. Que hi hagi bona convivència i respecte 
10. Que la gent participi en els tems del barri, grans i petits 
11. Un barri per a les persones, ecològic, net, agradable, que faciliti la comunicació 

i la relació personal. Amb arbres i plantes i aire net 
12. Un barri net, on la convivència sigui bona respectant-se veïnes i veïns, amb 

llocs on poder passejar i desconnectar. On tothom es preocupi per tothom 
13. Que es respecti la llei. Neteja. Bons serveis, Drets i obligacions 
14. Que hi hagin prou places i parcs i als carreres les seves voreres ben 

condicionades per a la gent gran 
15. Un barri sostenible on es fomenti el reciclatge, més zones verdes, promoció de 

la bicicleta, zona d’esbarjo per a gossos, i també conscienciació a la gent de la 
neteja dels espais comuns del barri. 

16. Un lloc amb amplis espais la gent està agust, amb les comoditats mínimes per 
viure dignament 

17. On tothom pugui viure bé amb tots els drets 
 
A continuació, la Sra. MªAngeles Bejarano explica que totes les propostes estan 
disponibles a la Plataforma Participa a Terrassa i enumera les propostes presentades 
del Districte 4: 
 

1. Biaxos inconscients. 
2. Servei “Bon dia” per a la gent gran no acompanyada. 
3. 2º Fira Zero Waste Terrassa. 
4. STEAM (Science, Technology, Engineering, Arts & Maths). 
5. Taller de memòria per a la gent gran del barri del Roc Blanc. 
6. Campanya de conscienciació cívica sobre la recollida de les deposicions de les 

mascotes. 
7. Aprèn a compostar: Què és el compostatge? Fabrica el teu compostador. 
8. Dona una segona vida als teus aparells. 
9. Clean up day al barri del Roc Blanc. 
10. Creació d’un espai de ràdio per joves i adolescents. 
11. Servei d’acompanyament per a gent gran. 

 
Comenta que s’ha convidat a les persones proposants perquè presentin la seva 
proposta al Consell . 
 
La Sra. Amaya Ologaray i la Sra. Ana Belén Valladares expliquen les propostes 
presentades per l'AVV del Roc Blanc i les presentades per elles mateixes a títol 
personal.  
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Seguidament, la Sra. MªAngeles Bejarano detalla la resta de propostes del Districte 4 i 
les propostes que no es circumscriuen a cap districte concret i que la Comissió de 
Seguiment del Procés va decidir que es treballessin a tots els consells. En aquest cas, 
s’explica que el Consell pot aportar idees sobre el seu encaix als barris i per això 
també es treballaran en aquesta sessió. A continuació, detalla la llista de propostes 
acceptades, sense especificar districte, que passen a la següent fase del procés: 
 

1. Sensibilització patinets elèctrics i bicicletes 
2. Més activitats culturals i d’oci 
3. Obrir centres cívics caps de setmana 
4. Vetllar per l’ús del català 
5. Multar el llançament de burilles al carrer 
6. Dinamització del teixit associatiu i veïnal mitjançant la difusió i la comunicació 
7. Integrar i cohesionar la població nouvinguda 

 
Dinàmica 2: reflexionem sobre les propostes  
 
La sessió continua amb una dinàmica de treball en petits grups per conèixer la 
necessitat que hi ha darrera de cada proposta, el contingut de les propostes, les seves 
idees de fons, la relació que tenen amb el concepte de barri saludable i amb el 
districte. Es reparteixen fitxes amb les diferents propostes de forma aleatòria, perquè  
cada grup hi anoti aspectes importants, idees força que serveixin per a la construcció 
col·lectiva. La persona portaveu de cada grup llegeix les propostes que han formulat: 
 

1. Biaxos inconscients. 
- Trencar perjudicis i estereotips 

- Conèixer altres realitats i facilitar espais de relació 

 
2. Servei “Bon dia” per a la gent gran no acompanyada. 

- Evitar que no tinguin la sensació de trobar-se sols 

- Oferir serveis que puguin necessitar 
 

3. 2º Fira Zero Waste Terrassa. 
- El grup que treballa aquesta proposta no la considera primordial.  
- Pot haver-hi interessos mercantils  
- Millor a nivell de ciutat 
- Formatiu, informatiu 

 
4. STEAM (Science, Technology, Engineering, Arts & Maths). 

- Apropar la tecnologia als infants 

- Aplicar a la vida real. 
- Que les noies arribin a aquestes carreres 

 
5. Taller de memòria per a la gent gran del barri del Roc Blanc. 

- Buscar espais de relació i que estiguin actives cognitivament 
 

6. Campanya de conscienciació cívica sobre la recollida de les deposicions de les 
mascotes. 

- Carrer net i agradable 

- Higiene per la ciutadania 

- Exposició col·lectiu vulnerable 
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- Contaminació 

- Posar més papereres per les deposicions 

 
7. Aprèn a compostar: Què és el compostatge? Fabrica el teu compostador. 

- Necessària 

- Vincular centres educatius 

- Compostador comunitari 
 

8. Dona una segona vida als teus aparells. 
- Necessitat de reciclar 
- Conscienciació de cuidar el medi ambient 
 

9. Clean up day al barri del Roc Blanc. 
- Conscienciar al veïnats sobre la importància de tenir el barri net 
 

10. Creació d’un espai de ràdio per joves i adolescents. 
- Proporcionar motivació d'alguna cosa que els hi agradi 
- Sentir-se protagonistes que implica participació, creativitat. 
 

11. Servei d’acompanyament per a gent gran 

- Coordinació amb serveis existents, informació dels mateixos 

- Implicar centres educatius 

- Necessària 

12. Sensibilització patinets elèctrics i bicicletes 
- D'aquí 3 mesos entra en vigor la Llei de trànsit de bicis i patinets 
- Conèixer la normativa 
- Matricular o censar els patinets (necessari) 
- Formació per conduir el vehicle 
 

13. Més activitats culturals i d’oci 
- Obrir els centres cívics a la ciutadania 
 

14. Obrir centres cívics caps de setmana 
- Necessària 
- Gent Gran, Jovent 
-  

15. Vetllar per l’ús del català 
- Protegir la llengua en relació al seu decreixement d'ús 
 

16. Multar llançament de burilles al carrer 
- S'aconsegueix tenir el carrer net i no contaminar 
 

17. Dinamització del teixit associatiu i veïnal mitjançant la difusió i la comunicació 
- Necessitat que l'Ajuntament faci difusió de les diferents associacions. 
- Necessitat d'arribar a més gent i que la ciutat s''assabenti de totes les 

activitats que es fan a la ciutat. 
 

18. Integrar i cohesionar la població nouvinguda 

- Fomentar la convivència entre diferents cultures. 
- Facilitar l'aprenentatge del català. 
- Desconeixement del català 
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- Evitar els guetos 

- Coneixement mutu 

 

 
Es recorda que totes aquestes idees, juntament amb les propostes acceptades, 
passen a la sessió de debat i construcció col·lectiva que es farà al febrer. 
 
Després de breu plenari per posar en comú els resultats, es convida a valorar la 
dinàmica fent una roda de paraules on la majoria de conselleres i consellers 
coincideixen valorar de manera positiva la dinàmica, veuen aquest canvi interessant, 
enriquidor. 
 
 
3. Informacions de Presidència  
 

La Sra. Jennifer Ramírez comenta les següents informacions: 

VISITA PATGE XIU-XIU 

El Districte 4 rebrà la visita del Patge Xiu-Xiu el 2 gener de 17h a 20h a la plaça de la 
Pau. 

Les entitats del Districte organitzaran  tallers infantils. 

ARRIBADA DELS REIS 

Cada any els Reis arriben a un Districte de la ciutat i aquest any toca al D4. Arribaran 
al Camp Municipal de Futbol de La Maurina, la festa serà el dia 5 de gener de 16h a 
18h. 

Les entitats del Districte organitzaran xocolatada i tallers infantils. 

PORCS SENGLARS 

S'explica el projecte pilot per controlar la fertilitat de senglars en zones urbanes i 

periurbanes que mostra l’eficàcia del tractament immunocontraceptiu, especialment en 

els exemplars joves. 

D’un total de 219 animals del projecte, se’n van vacunar 192 exemplars, dels quals es 

van poder recuperar 56 animals un total de 154 cops al llarg del projecte. 
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 La immunocontracepció amb la vacuna Gonacon va ser eficaç en totes les femelles i 

sobretot entre els animals joves, en què la inhibició reproductiva podria ser permanent. 

En els mascles joves va tenir també major efectivitat.  

 El projecte inicia l’any vinent una nova fase per avaluar si l’esterilitat és reversible o 

permanent en els exemplars joves abans d’entrar en la pubertat i estudiar com pot 

afectar el seu creixement i comportament. 

 
4. Precs i preguntes  
 
El Sr. Pere Macià informa que la Fundació Maria Auxiliadora està fent la setmana 
intercultural. També que  ha arribat la nova gespa del Camp de Futbol de la Maurina i 
anirà a la part oest del camp. Demana a la Sra. Natividad Sánchez  que expliqui el 
projecte del Quinto per a persones amb capacitats diverses. 
 
La Sra. Natividad Sánchez explica que hi ha una tradició terrassenca del Quinto i mai 
s'havia fet adaptat a les persones amb capacitats diverses. Al 2019 van fer el primer 
Quinto adaptat i obert a tota la ciutadania. És un activitat inclusiva.  Explica com es 
desenvolupa l'activitat, és una mica més lent que el tradicional i el cartró amb 
pictogrames. L'objectiu és fer una activitat tradicional terrassenca adaptada a persones 
amb capacitats diverses. És farà el dia 19 al Casal Cívic Francisca Redondo. 
 
El Sr Carles Masallé diu que a l'última reunió que es va fer hi va haver varies queixes 
de què no es podia utilitzar la sala d’actes del Centre Cívic ocupada per l’Oficina 
d’Atenció Ciutadana (OAC). S’ha fet el trasllat de l’OAC al primer pis i celebra que 
s'hagi recuperat la sala per fer les activitats.  
 
La Sra Esther Nosas informa que aquest cap de setmana, dia 18, a Ca n'Aurell a la 
plaça del Progrés es celebra la festa de la font, convida a anar-hi, és només pel matí i 
a través de l'Associació de comerciants de ca n'Aurell també tenim una mica de mostra 
d'entitats i de comerç. Al llarg del matí es farà una xocolatada. El dia 24 s’organitza 
l’activitat del Tió a la plaça del Progrés.  
 
El Sr. Antoni Jurado convida als assistents a Can Palet de Vista Alegre que organitza 
la Patgessa Alegre, versió femenina del patge Xiu-Xiu. Serà el dia 27, horari a 
confirmar. 
 
La Sra Yolanda Gómez comenta que també hi ha una recollida d'aliments a la Maurina 
el divendres dia 17 de les 9 del matí a les 7 de la tarda. Una serà davant del Carrefour 
expres i l'altre a la cantonada del c/ Núria amb c/ Dos Bosco. 
 
La Sra. Maria Angeles Bejarano diu que quan acabi el consell es poden intercanviar 
correus i fer arribar aquestes activitats. Informa que tot el que es vulgui compartir amb 
altres entitats li poden enviar i ella ho reenviarà a la llista de distribució del districte. 
 
La Sra. Anna Belén Valladares diu que l’AVV del Roc Blanc també fa el Quinto el dia 
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25 i 26 de desembre i el dia 1 i 2. 
  
El Sr. Per Macià es queixa que cada vegada que s'envien instàncies triguen molt a 
contestar i a vegades no es contesten.  
També pregunta si  és possible que un delegat dels presents representi a vàries 
entitats diferents al Consell Municipal? Diu que ho han estat consultant i no han trobat 
en lloc la resposta. En el cas que no sigui possible es pot venir aquí amb la conformitat 
de l'altra entitat que ens dona permís per ser representant de l'entitat? 
 
La Sra. Maria Angeles Bejarano respon que no es pot fer. Recorda que al CMD formen 
part els representats de partits polítics, Associacions de Veïns, comerç, i un 
representant per àmbit. 
 
El Sr. Pere Macià pregunta on diu que només es pot fer això. 
 
La Sra. Maria Angeles Bejarano respon que ja ho consultarà. 
 
El Sr Antoni Jurado pregunta en quin objectiu es vol representar a varies entitats 
 
Els consellers comenten aquest tema. 
 
El Sr. Per Macià comenta que pel que fa a les preguntes de l’anterior Consell que van 
fer arribar per correu electrònic, s’ha fet un resum molt resumit del que realment es 
preguntava i hi ha algunes persones ofeses referent a la pregunta que van formular 
sobre el flexibus a Can Palet de Vista Alegre. Quan varem fer les preguntes quedava 
molt clar que l'objectiu d'aquestes preguntes no és eliminar aquesta línia sinó ampliar-
la a altres llocs. I el que s'ha contestat no és el que es preguntava. Diu que ja és la 
tercera vegada que es pregunta i s’ha contestat el mateix. Demana saber quan costa 
aquesta línia. L'objectiu és molt clar, veure si a  la Maurina podem demanar una cosa 
semblant. Comenta que al Consell no s'ha respost aquesta pregunta i potser hauran 
d'anar a un altre lloc. 
La Sra. Jennifer Ramírez respon que es tornarà a mirar.  
 
El Sr. Per Macià  diu que la pregunta és quants viatges es realitzen a la setmana i no 
viatgers. 
 
La Sra. Maria Angeles Bejarano pregunta si vol saber quantes expedicions es fan per 
l'autobús. Diu que hi ha un mal entès, perquè no hi ha línia regular. Explica que és la 
mateixa línia, uns horaris fixes i altres a demanda. 
 
El Sr. Pere Macià  diu que el que hi ha la pàgina de TMESA són línies regulars sis 
viatges al dia de pujada i de baixada i aquesta franja i aquesta res. És per mirar la 
possibilitat d’una línia semblant a un altre lloc, però necessitem dades.  
 
Pel que fa al tema de la Ronda de Ponent entre carrer Orà i carrer Don Bosco de 
baixada hi ha un aparcament de cotxes a l'esquerra i el problema que a la part de 
pujada hi ha cotxes que els hi trenquen els vidres i els hi roben. Demana una 
passarel·la de banda a banda de la riera. 
 
Comenta que li ha agradat la sessió del Consell, és una de les participacions 
ciutadanes més importants per nosaltres com a representants d'entitats és el precs i 
preguntes i que s’ha d’evitar com va passar al últim Consell que no va donar temps a 
fer el punt de l’ordre del dia de Precs i preguntes. 
 
La Sra. Esther Nosas fa referència al que comentava el Pere si una mateixa persona 
pot representar a varies entitats. Diu que jo em vaig trobar amb el mateix cas. 
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Comerciants ha quedat buit i jo vinc en representació de l'AV Ca n'Aurell ens van dir 
que no era possible representar a les dues entitats. Si es pogués mirar seria fantàstic, 
perquè ara tenim un buit a comerciants. 
 
Comenta que a  l'últim Consell  va fer una pregunta sobre l'amfiteatre del Parc de Sant 
Jordi i no ha rebut resposta. 
 
La Sra. Maria Angeles Bejarano confirma que està pendent de contestar. 
 
 
 
5. Consultes de la ciutadania  
 
No hi consultes de ciutadania 
 
 
La Sra. Jennifer Ramírez s'acomiada i dona les gràcies als consellers i conselleres. 
 
 
 
La Presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
 
 
Secretària                    Presidenta 
 
 
 
 
 
 
 
Maria Ángeles Bejarano Trujillo Jennifer Ramírez Porras 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


